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ИЗВЕШТАЈ О РАДУ ДРУШТВА ЗА ПЕРИОД 2021-2024 ГОДИНЕ 

 

 

Предметни извештај сачињен је на основу Извештаја председника, Управног одбора и радних 

тела усвојеним од стране Скупштине Друштва у 2021., 2022., и 2023. године. 

Сачинио га је Потпредседник Друштва М. Марковић због изненадне смрти Председника 

Друштва С. Гочманца. 

 

Период који је обухваћен у овом извештају био је изузетно турбулентан и тежак као и 

историјске прилике којима смо били затечени, како уопште друштво тако и наша ПД“Авала“. 

Почетак периода су обухватиле недаће изазване КОВИД вирусом, забранама кретања, радом 

на даљину које су оставиле траг на организацију и реализацију планинарских активности. 

Ипак окупљени су чланови који су се ухватили у коштац са проблемима и од самог почетка 

заврнули рукаве. 

 

На почетку мандата стални чланови, њих десетак, окупљали су се сваког понедељка у 

просторијама клуба и планирали како и на који начин могу унапредити рад Друштва. Тежак 

укус у устима смо носили од незадовољства једног броја чланства због изборних резултата 

На изборној скупштини Друштва 2021. године. Они су резултирали одсласком из Друштва те 

се број чланова доста смањио. Једна од најактивнијих група у друштву била је група 

планинара који су сваког викенда походили стазе Авале и тиме ширили ентузијазам. Одмах 

морамо рећи и да после пуне четири године тај њихов ентузијазам није опао, те да они и 

даље своје активности ревносно обављају у исто време испод печурке на почетној позицији и 

месту окупљања, али их шире и на друге просторе. 

 

У то време су и спелеолози стали на ноге. На курсу за звање спелеолога приправника јавило 

се девет сјајних девојака са тек завршеном дипломом Архитектонског факултета у Београду. 

Оне су дале крила нашој Спелеолошкој секцији те је она нарасла на двадест спелеолога. 

Друштво је одвојило једну собу у подруму мале куће на Авали и обезбедило спелеолозима 

магацински простор за опрему. Том магацину су се придружили и оријентирци као и сви 

којима је простор био неопходан. Мала кућа је поново живнула, ватра у пећи је поново 

упаљена и дружења су лепо кренула. Ова дружења је организовала и пешачка група са Авале 

организацијом прослава Нове Године и другим поводима. Овај бљесак спелеолога је трајао 

непуне две године али како живот иде даље тако је и овај млади свет отиишао са њим а 

спелеологија Авале је наставила да функционише кроз Спелеолошки одсек Планинарског 

савеза Београд. 

 

На жалост Алпинистичка секција је замрла једно време али када су се проблеми решили 

добили смо једне од најбољих алпиниста у држави и региону. Од Алпинистичке секције 

нарасли су на Алпинистички одсек Авале и до данас раде успешно и запажено. 

 

Врло запажено место у нашем Друштву у предметном периоду заузела је Секција за 

оријентиринг као и Планинарска оријентација. У том периоду је формирана и Секција за 

планинско трчање. Екипа, мало али одабрано, је својим резултатима привукла пажњу а 

Друштво их је наградило плаћеним котизацијама, превозом и др. Испоставило се да је то 

била добра инвестиција. Дошли су млади и квалитетни и поставили резултате на висок ниво, 



осветливши образ Друштву. Својим радом показали су не само да су добри такмичари, већ и 

добри организатори великих и сложених такмичења и спортских дешавања. Организована је 

трка на Авали за планинске тркаче која је од учесника оцењена као једна од боље 

организованих и Орјентиринг лига која је због начина организовања ушла у Календар 

текмичења Савеза за орјентиринг као редовна спортска активност. 

 

Почетком периода долазе нам два нова водича који су разбудили планинаре нашег Дрштва. 

Показали су им неку нову димензију и квалитет у вођењу и организацији. Ово је резултирало 

масовним долазком нових планинара као и преласком планинара из других дрштава. На 

жалост Друштво није умело да препозна и прихвати овај квалитет и дошло је до разилажења 

мишљења и прекида сарадње. Самим тим то је условило и одлазак планинара из нашег 

Друштва.  

 

Скијаше смо имали прилике да видимо само једном годишње приликом преузимања маркице 

од Планинарског савеза Србије. Надамо се бољим данима. Тада смо виђали и чланове нашег 

Друштва активне у Горској служби спасавања. И у вези њих се надамо бољим данима, али 

морамо да приметимо да су ветерани ове службе активни и у њој и у нашем Друштву. 

 

У овом периоду изузетно тешко је било увођење фискализације, која још није до краја 

обављена јер не постоје уговори са свим сопртским стручњацима чији рад треба платити. И 

ако је од стране Државе законом предвиђена и ако смо усвојили сва потребне правилнике 

период привикавања је трајао доста дуго. 

 

На крају овог периода кулминирало је неслагање између водича и дела руководства, као и 

неких других чланова Друштва. Управни одбор је био маргинализован и заједно са 

Надзорним одбором није успео да се избори са тим проблемом. Уследили су тешки дани. 

Чланови Управног одбора су предложили да се организује Ванредна изборна скупштина. 

Није било слуха за овај предлог. Убрзо затим и Надзорни одбор је донео одлуку да се 

предложи Управном одбору да се организује Изборна скупштина што је Управни одбор и 

прихватио. На жалост председник је у току тог периода преминуо. 

 

Све у свему цео период је био врло турбулентан са великим падовима али и великим 

успесима. Показао је да су Друштву потребне свеже, младе снаге које ће бити припремљене 

од стране старијих чланова за предстојеће изазове. 

 

Свима је остало да стремимо бољим данима. 

 

ПОТПРЕДСЕДНИК 

Милорад Марковић 


